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ПРЕСКЛИПИНГ 

16 юли 2020 г., четвъртък 

VINF  14:57:01  15-07-2020  

       IS1455VI.008 

       МС  - извънредна епидемична обстановка  - удължаване 

        

       Министерският съвет прие Решение за удължаване срока на обявената 

извънредна епидемична обстановка до 31 юли 2020 г. 

       

       София, 15 юли /екип, БТА/ 

          Министерският съвет прие Решение за удължаване срока на обявената извънредна 

епидемична обстановка до 31 юли 2020 г., съобщи правителственият пресцентър. 

          Пандемията от COVID-19 продължава да представлява тежка извънредна 

ситуация, свързана с общественото здраве в национален и световен мащаб. По данни на 

Европейския център за превенция и контрол на заболяванията към 9 юли в света са 

регистрирани 12 017 118 заболели от COVID-19, в това число 549 276 починали. От тях 

1 567 717 случая или 13,05% са заболелите на територията на Европейския съюз, 

Европейското икономическо пространство (ЕИП) и Обединено кралство 

Великобритания и Северна Ирландия, с общ брой починали - 178 826 или 32,56% от 

всички докладвани смъртни случаи от новия коронавирус. 

          В България към 9 юли са съобщени 6342 заболели и 259 починали от COVID- 19. 

За периода от 9 юни до момента се отчита значително завишаване на броя на дневно 

регистрираните случаи в страната. 

          Удължаването на извънредната епидемична обстановка, свързана с 

разпространението на COVID-19 на територията на страната, ще даде възможност да се 

засили прилагането на временни противоепидемични мерки, с цел ограничаване 

разпространението на заболяването и опазването на живота и здравето на гражданите, 

пише в съобщението.  

      

VINF  10:58:01  15-07-2020  

       MH1057VI.007 

       парламент - лекарствени продукти - второ четене 

        

       Изпълнителната агенция по лекарствата координира контрола върху 

лекарствените продукти съвместно с регионалните здравни инспекции, гласува НС 

        

       София, 15 юли /Нелли Желева,БТА/ 

          Изпълнителната агенция по лекарствата/ИАЛ/ координира дейностите в областта 

на контрола върху лекарствените продукти съвместно с регионалните здравни 

инспекции /РЗИ/.Това гласува парламентът, който на второ четене обсъжда промени в 

закона за лекарствените продукти в хуманната медицина. 

          Не се прие предложението на Валентина Найденов от БСП агенцията да издава и 

прекратява разрешителните както за внос, така и износ на лекарства. 

          Изпълнителната агенция по лекарствата генерира уникален национален номер за 

идентификация на всеки лекарствен продукт и го вписва в регистъра, записа НС. 

          Номерът за идентификация на лекарствения продукт осигурява еднозначно 

идентифициране на всеки лекарствен продукт и оперативна съвместимост на 

информационните системи в здравеопазването. Той се използва от всички лица, във 
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всички регистри и други бази данни, както и в медицинската документация, свързана с 

лекарствените продукти. 

          Притежателят на разрешение за употреба осигурява въвеждането на 

индивидуалния идентификационен белег по на всяка опаковка в системата от регистри в 

съответствие с Делегиран регламент на ЕС. 

          Притежателят на разрешение за употреба на лекарствен продукт, получен от 

човешка кръв или човешка плазма, преди пускането на всяка партида от продукта на 

пазара е длъжен да представи в ИАЛ  мостри от крайния продукт и/или мостри от 

продукта в насипно състояние/неразлят продукт, и/или мостри от междинни и изходни 

продукти в количества, посочени в Ръководството за освобождаване на партида 

лекарствен продукт от официален контролен орган, издадено от Европейския директорат 

по качеството на лекарствата и здравеопазване. 

 

www.zdrave.net, 15.07.2020 г. 

https://www.zdrave.net/-/n13890 

 

Депутатите приеха всяко лекарство да е със собствен идентификационен номер 

 

Парламентът окончателно прие текста, чрез който се създава национален номер за 

идентификация на лекарствения продукт. Той ще осигурява еднозначно идентифициране 

на всеки лекарствен продукт и оперативна съвместимост на информационните системи 

в здравеопазването; ще се използва от всички лица, във всички регистри и други бази 

данни, както и в медицинската документация, свързана с лекарствените продукти. 

Регистрите пък ще поддържат оперативна съвместимост и автоматизиран интерфейс, 

предоставящ информацията в машинно четим формат, чрез които може да бъдат 

използвани от други информационни системи. 

Изпълнителната агенция по лекарствата трябва да генерира уникален национален номер 

за идентификация на всеки лекарствен продукт и да го впише в регистъра, а търговците 

на едро да го изпишат на всяка опаковка от продукта, е записано още в ЗЛПХМ. 

Депутатите излязоха в 30-минутна почивка, след като започна гласуването на членовете, 

регламентиращи Националната аптечна карта. От БСП пък са категорично против 

създаването й, тъй като по думите на д-р Найденова две национални карти за малка 

България били много. „Спокойно може Националната аптечна карта да бъде част от 

Националната здравна карта“, каза тя, но мнозинството не се съгласи с нея. 

 

www.clinica.bg, 15.07.2020 г. 

https://clinica.bg/12728-NS-priema-zakona-za-lekarstvata 

 

НС приема Закона за лекарствата 

 

Депутатите ще приемат окончателно поправките в закона за лекарствтаа в първия си 

работен ден след началото на масовите протести с искания за оставка на правителството. 

Това предвижда програмата на парламента за тази седмица. Не е ясно обаче дали 

нажежената политическа атмосфера няма да промени дневния му ред. 

С промените се предвижда въвеждането на национален код върху опаковките на 

медикаментите и императивно се регламентира верификацията в страната за всички 

аптеки. Също така се предвижда и възможността лекарства да се използват в практиката 

за показания, за които нямат разрешение за употреба.  

Тази седмица се очаква да станат факт и спешни поправки, които да позволят хиляди 

хора с увреждания да продължат да получават пенсиите си. Промените за ТЕЛК бяха 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n13890
http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/12728-NS-priema-zakona-za-lekarstvata
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обещани от ГЕРБ, но засега текстове са внесени само от БСП. Заради обявяването на 

пандемията от КОВИД през март се оказа невъзможно за 5000 души да подновят 

изтичащите си експертни решения в комисиите. Затова те бяха служебно удължени до 

13 юли и така хората получаваха пенсиите си. Без промяна в Закона за извънредното 

положение обаче решенията изтичат на тази дата и е необходим нов текст, който да 

отложи допълнително във времето срока на действие на ТЕЛК-а. 

Иначе 5000 души ще останат с частични пенсии. 

Такава поправка е предложена от лидера на БСП Корнелия Нинова. Срокът на тези 

експертни решения да бъде удължен до края на извънредното положение, независимо 

кога ще е той, плюс още два месеца след това, иска лидерът на социалистите. Същата 

поправка обещаха и шефът на ПГ на ГЕРБ Даниела Дариткова и социалният министър 

Деница Сачева след протести на майки на деца с увреждания от „Системата ни убива" 

миналата седмица. Засега обаче внесен текст от управляващите няма. Очаква се 

поправките, предложени от ГЕРБ в зала, да минат през преходни и заключителни 

разпоредби на закона за ценните книжа, още повече, че предложението на БСП за 

момента изобщо не фигурира в програмата на парламента. 

 

       VINF  13:37:01  15-07-2020      MH1335VI.027 

       парламент - национална аптечна карта - второ четене 

        

       Национална аптечна карта ще регулира разкриването на аптеки, реши 

парламентът 

       

       София, 15 юли /Десислава Антова, БТА/ 

           Потребностите на населението от достъп до лекарствени продукти, отпускани в 

аптеки, се определят на териториален принцип чрез Национална аптечна карта, реши 

окончателно парламентът с приетите разпоредби на Закона за лекарствените продукти в 

хуманната медицина.  

           С Националната аптечна карта се определят областите, общините и населените 

места с недостиг на открити аптеки чрез извършване на анализ на достъпа на населението 

до аптеки. Националната аптечна карта се изработва въз основа на областни аптечни 

карти, се предвижда в приетите текстове. 

           Не бяха приети предложенията на левицата за включване на представители на 

Българския лекарски съюз в изработването на областната аптечна карта. Депутатите 

решиха при изработването на областната аптечна карта, министърът на здравеопазването 

да назначава комисия за всяка област, която ще включва областния управител, двама 

представители на регионалната здравна инспекция, двама представители на районната 

здравноосигурителна каса, двама представители на регионалната колегия на Българския 

фармацевтичен съюз, един представител на регионалната колегия на Българската 

асоциация на помощник-фармацевтите, един представител на представителните 

организации за защита на правата на пациентите, признати по реда Закона за здравето, и 

по един представител на всяка община в съответната област. Областният управител е 

председател на комисията, решиха депутатите. 

          Областната аптечна карта ще съдържа данни за демографската структура и 

потреблението на лекарствени продукти за домашно лечение от населението на 

територията на областта, броя, видовете дейности и разпределението на откритите 

аптеки на територията на областта, както и броя на работещите магистър-фармацевти и 

помощник-фармацевти. 

          Националната аптечна карта ще се изработва от национална комисия, назначена 

със заповед на министъра на здравеопазването, който е председател на комисията. 
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          Националната аптечна карта ще съдържа областните аптечни карти, както и 

конкретните минимални потребности на населението от достъп до лекарствени 

продукти, разпределение на откритите аптеки по брой на населението по области, 

общини и населени места, графично посочване на откритите аптеки върху картата на 

страната според вида на дейностите, които извършват, анализ на достъпа на населението 

до лекарствени продукти, отпускани в аптеки по видове дейности по области, общини и 

населени места;  

          Националната аптечна карта ще се утвърждава с решение на Министерския съвет 

по предложение на министъра на здравеопазването и ще се актуализира при 

необходимост.  

          По време на дебатите депутатът от левицата Георги Михайлов заяви, че у нас в над 

70 общини изобщо няма аптеки, докато в големите градове има излишък. Той припомни 

основни принципи, по които се структурира аптечната мрежа, а именно отстоянието от 

аптека до аптека и брой на населението. 

 

www.zdrave.net, 15.07.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n13901 

 

Търговците с лекарства на едро вече не могат да имат аптеки 

 

До шест месеца притежателите на разрешения за търговия на едро и дребно с 

лекарства ще трябва да избера от кое от тях да се откажат 

 

Търговците с медикаменти на едро вече не могат да бъдат притежатели на разрешение 

за търговия на дребно с лекарствени продукти в аптека. Лицата, които притежават 

разрешение за търговия на дребно с лекарствени продукти в аптека пък не може да бъдат 

търговци на едро. Това решиха днес депутатите, като гласуваха на второ четене в зала 

промяната на Закона за лекарствените продукти в хуманната медицина. 

От БСП настояха текстът да се прецизира, така че да няма вариант да бъде заобиколен. 

Д-р Валентина Найденова настоя да се запише задължително, че търговците на едро 

нямат право да търгуват на дребно не само в аптека, но и в дрогерия, а проф. Георги 

Михайлов – че лице, свързано по смисъла на Търговския закон с лице, получило 

разрешение за търговия на едро, не може да получи разрешение за търговия на дребно в 

аптека. „Записването на изискване да няма свързаност между лицата - търговци на едро 

и дребно по смисъла на Търговския закон е задължително, за да не се допуска създаване 

на монополи. Ако такова изискване липсва, отваряме възможност за създаване на 

неограничено количество аптеки в една верига“, каза проф. Михайлов. 

В Закона е регламентирано и какво се случва при заварено положение. Тези, които 

притежават едновременно разрешение за търговия на едро и дребно с лекарствени 

продукти в аптека, до 6 месеца от влизането в сила на този закон ще трябва да изберат 

едно от двете. В случай, че не успеят да се приведат в съответствие сами, то ще им бъде 

отнето това разрешение, което е с по-късна дата, е  разписано в гласувания днес ЗИД на 

ЗЛПХМ. 

 

 

 

 

 

 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n13901
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n13901
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www.clinica.bg, 15.07.2020 г. 

https://clinica.bg/12739-NS-prodyljava-utre-sys-zakona-za-lekarstvata 

 

НС ПРОДЪЛЖАВА УТРЕ СЪС ЗАКОНА ЗА ЛЕКАРСТВАТА 

 

Медикаментите ще имат още един код, решиха окончателно депутатите днес 

 

Парламентът продължава и утре с окончателното приемане на поправките в закона за 

лекарствата. Днес депутатите гласуваха на второ четене въвеждането на нов код за 

медикаментите и промени в националната аптечна карта. 

С текст, предложен от Лъчезар Иванов от ГЕРБ между първо и второ четене, се създава 

национален номер за идентификация на всеки медикамент. Идеята е един код да се 

ползва във всички регистри и бази данни. Той ще се генерира от агенцията по 

лекарствата, а търговците на едро ще са длъжни да го поставят върху всяка опаковка. 

От миналата година медикаментите с рецепта у нас вече имат подобен код - за т.нар. 

верификация, като с него се следят лекарствата на европейско ниво, а целта е да се 

пресече търговията с фалшиви лекарства. Вторият, национален код, би трябвало да 

помага 

за проследяването и при реекспорт. 

Производителите обаче се обявиха против, защото още един код ще доведе до повече 

разходи и дори до оттегляне на още лекарства от българския пазар. 

Народните представители одобриха днес и козметични поправки в националната аптечна 

карта, с които няма да се подобри достъпът до медикаменти на места, където липсват 

аптеки. 

 

 
16.07.2020 г., с. 9 

 

ГЕРБ спря Ананиев села и малки градове да имат повече аптеки 

 

ЙОАНА РУСЕВА 

В малките градове и селата няма да има възможност да се откриват аптеки по облекчени 

правила, както предлагаше здравното министерство. 

Депутатите отхвърлиха възможността собственици на аптеки в населени места с 

недостиг да бъдат стимулирани да разкриват обект на втори и следващ адрес при 

облекчени за тях условия. Тя бе предвидена в поправки в закона за лекарствата, 

предложени от правителството, които бяха гласувани на второ четене от парламента. 

Въпреки че текстът бе предложен от здравния министър Кирил Ананиев, ГЕРБ гласуваха 

против а като мотив посочиха, че не са разписани ясни правила за това и може да се 

заобиколи друг закон, който предвижда разкриване на до 4 аптеки за физическо и 

юридическо лице. 

За решаване на проблема с недостига от БСП предложиха на такива места самите 

болници да могат да разкриват аптека, която да обслужва и гражданите и да работи 

денонощно, но това предложение също не беше прието. 

„Трябва национален регламент за откриване,  

съществуване и брой на аптеките във всяко населено място. Дотогава всички клаузи на 

този закон и на Националната аптечна карта няма да улеснят достъпа до лекарства", 

коментира депутатът от БСП проф. Георги Михайлов. 

Дистрибуторите на лекарства вече няма да могат да отварят свои собствени аптеки, 

одобриха още депутатите при промените в закона за лекарствата. С 80 гласа „за" те 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/12739-NS-prodyljava-utre-sys-zakona-za-lekarstvata
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приеха текстовете, че един и същи търговец на лекарства няма да може да притежава 

едновременно разрешение за търговия на дребно с медикаменти, т.е. да е собственик на 

аптека, и разрешение за търговия на едро, т.е. да е дистрибутор. Тези, които сега 

притежават и двете до 6 месеца трябва да решат от кое да се откажат. 

Целта е така да се осигури конкуренция между участниците на пазара, посочват като 

мотив от здравното министерство, които предложиха промяната. 

Забраната да важи и за свързаните с търговците лица по смисъла на търговския закон, 

поиска обаче депутатът от БСП проф. Георги Михайлов. 

„Така написан, текстът оставя вратичка отново да се създават вериги чрез свързани с 

дадено лице хора", мотивира предложението си той и допълни, че Българският 

фармацевтичен съюз също поискал това допълнително уточнение още при 

разглеждането на проектозакона на второ четене в Комисията по здравеопазване. 

Търговците на едро да не могат да откриват и дрогерии, 

настоя колегата му Валентина Найденова. 

„Така там няма да могат да се продават лекарства без лекарско предписание", обясни тя 

причината за искането. И двете предложения обаче не бяха приети. 

Днес Народното събрание ще продължи с приемането на промените в закона за 

лекарствата. Трябва да бъде одобрена възможността за прилагане на експериментално 

лечение на пациенти, за чието заболяване липсва алтернатива или всички възможни 

налични медикаменти не са повлияли. Става дума за лекарства, които са минали 

клинични проучвания и са разрешени за употреба у нас, но ще се прилагани за 

заболяване, което не присъства в характеристиката им с показания. Условието е да има 

достатъчно 

научни показания за ефекта. 

Ще бъде решено и окончателно дали ще се регламентира доплащането в болниците само 

за допълнителни услуги, по-добри битови условия и избор на екип, както първоначално 

предложиха от МЗ, или и това ще отпадне, както бе прието на второ 

четене в здравната комисия. 

 

www.cross.bg, 15.07.2020 г.  

https://www.cross.bg/inflatziya-spryamo-mesetz-1637698.html#.Xw7L6Cgzbcs 

 

НСИ: Месечна дефлация през юни от 0,4% и годишна инфлация от 1,6% 

 

/КРОСС/ През юни 2020 г. месечната инфлация в България се понижава с 0,4%, докато 

годишната инфлация нараства с 1,6%, показват данни на Националния статистически 

институт (НСИ). 

Индексът на потребителските цени (CPI) се понижи през юни с 0,4% спрямо предходния 

месец, когато се понижи с 0,3%, като това представлява дефлация за четвърти пореден 

месец. 

На годишна база потребителската инфлация се повиши през юни до 1,6% от 1,3% през 

май, когато отбеляза най-слаб растеж от декември 2016 година. 

От началото на годината в нашата страна има дефлация от 0,1% (юни 2020 г. спрямо 

декември 2019 г.). 

Средногодишната инфлация за периода юли 2019 - юни 2020 година нараства с 2,7% 

спрямо периода юни 2018 - май 2019 година. 

През юни силно намаление с 0,9% спрямо предходния месец регистрират цените на 

хранителните продукти и на безалкохолните напитки, докато цените на алкохолните 

напитки и на тютюневите изделия се увеличават с 0,2%, а тези за облекло и обувки 

намаляват с 0,9 на сто. 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/inflatziya-spryamo-mesetz-1637698.html#.Xw7L6Cgzbcs
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Цените на жилища, вода, електроенергия, газ и други горива се понижават с 0,1%, за 

жилищно оборудване, домакински уреди и принадлежности за дома нарастват с 0,7%, а 

в здравеопазването цените остават на равнището от предходния месец. Транспортните 

цени намаляват с 0,5%, а за развлечение и култура - понижение с 1,8%, тъй като това са 

два от секторите, които са най-силно засегнатите от коронавирусната криза и свързаните 

с нея противоепидемични мерки. 

Цените на съобщенията бележат през юни увеличение с 0,3%, тези за образование - 

намаление с 0,2%, а за ресторанти и хотели - увеличение с 0,8 на сто. 

Хармонизираната инфлация (индексът HICP според общите европейски стандарти) през 

юни се понижава с 0,1% спрямо май, докато растежът на хармонизираната потребителска 

инфлация на годишна база (спрямо юни 2019) се забавя до 0,9%, след като в началото на 

2020 г. тя беше над 3 на сто. 

Хармонизираният индекс на потребителските цени е сравнима мярка на инфлацията на 

държавите от ЕС. Той е един от критериите за ценовата стабилност и за 

присъединяването на България към еврозоната. 

 

www.clinica.bg, 15.07.2020 г. 

https://clinica.bg/12735-Cenite-na-zdravnite-uslugi-bez-promqna 

 

Цените на здравните услуги без промяна 

 

Няма видимо поскъпване в цените на здравните услуги през изминалия месец спрямо 

предходния. Това отчитат от НСИ днес. 

През миналия месец цените на лекарствата и на медицинските услуги остават на 

равнището от предходния, а тези на стоматологичните са се увеличили нищожно - с 

0.4%. 

Месечната инфлация е минус 0.4%, а годишната - юни 2020 г. спрямо юни 2019 г., е 1.6%, 

показват още данните на Индекса на потребителските цени на НСИ. През юни 2020 г. 

спрямо предходния месец най-много са поевтинели цените на културните мероприятия 

– с 1.8%, и на хранителни продукти и безалкохолни напитки - с 0.9%, както и на 

облеклото и обувките – също с 0.9%. 

Увеличение има при цените на алкохола и тютюневите изделия с 0.2%, а при жилищата, 

водата, електроенергията, газта и горивата има намаление с 0.1%. Намалели са и цените 

за транспорт с 0.5%, но са поскъпнали тези в ресторантите и хотелите с 0.8%. 

 

www.cross.bg, 15.07.2020 г.  

https://www.cross.bg/velizar-shivarov-grypa-1637673.html#.Xw6poygzbcs 

 

Хората с кръвна група "0" са по-малко уязвими на заразяване с COVID-19 

 

/КРОСС/ Хората с кръвна група "0" са по-малко уязвими на заразяване с COVID-19, 

обяви в Сутрешния блок на БНТ имунологът доц. Велизар Шиваров. Той обаче 

предупреди, че това съвсем не означава, че хората с тази кръвна група не могат да се 

заразят с коронавируса и да стигнат до тежки състояния. 

Стойте повече на слънце, за по-високи нива на Витамин D. Радостната новина е, че вече 

излизат първите данни от клиничните проучвания за ваксини за коронавируса. 

Разработва се ваксина от Американския институт по инфекциозни болести, както и от 

китайски колектив. Надежда има и светът работи много усилено. Клиничната им 

разработка преминава през няколко фази, но засега клиничните изпитвания показват, че 

има имунен отговор от страна на организма срещу вируса, посочи доц. Велизар Шиваров. 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/12735-Cenite-na-zdravnite-uslugi-bez-promqna
http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/velizar-shivarov-grypa-1637673.html#.Xw6poygzbcs
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По думите му, търсенето на лекарство и изработването на ваксина не са 

взаимоизключващи се. 

Едното от лекарствата е одобрено както от Американската, така и от Европейската 

агенция по лекарствата. Ремдесивир намалява болничния престой, както и времето за 

възстановяване при тежко болни пациенти. То се поставя интравенозно и само в 

болничен курс на лечение, не е за домашна употреба, предупреди имунологът. Доцентът 

настоя, че бързите мерки, взети у нас, са дали положителен резултат и първоначално 

вирусът в България е бил привнесен от чужбина. 

Но разхлабването на мерките води до повече болни с клинична картина. Това, че си млад 

не е гаранция, че няма да преболедуваш. Има и данни за един синдром - автоимунна 

реакция при децата, при срещата им с вируса. Вероятно обаче има ясна генетична 

предразположеност за развиване на такова заболяване, но у нас такива случай почти 

няма. Рискът у нас е много нисък, категоричен бе доц. Велизар Шиваров. 

 

VINF  14:55:31  15-07-2020  

       RM1454VI.009 

       МС - пандемия - ваксини 

        

       Правителството одобри споразумение във връзка с борбата с пандемията от 

COVID-19 

        

       София, 15 юли /екип, БТА/ 

          Министерският съвет одобри Споразумение, с което Европейската комисия се 

упълномощава да сключи от името на участващите държави-членки, предварителни 

споразумения с производители на ваксини за покупка на ваксини за целите на борбата с 

пандемията от COVID-19, при условията на последваща ратификация. Това съобщи 

пресцентърът на кабинета. 

          Включилите се в Споразумението държави-членки ще придобият възможността на 

следващ етап да закупят дози ваксини от производителите на базата на предварителните 

споразумения за покупко-продажби. Инициативата на Европейската комисия цели за 

държавите-членки (в т.ч. и България) да се създадат условия за осигуряване на 

антивирусни ваксини за борба с пандемията от COVID-19. Политиките за ваксинация 

остават по преценка на държавите-членки. 

          България ще се счита за страна по Споразумението след неговата ратификация от 

Народното събрание. 

 

www.bnr.bg , 15.07.2020 г.  

https://bnr.bg/horizont/post/101310565/bls-nastoava-za-speshni-punktove-za-testvane-

na-covid-19 

 

БЛС настоява за спешни пунктове за тестване на Covid-19 

 

Да бъдат създадени спешни пунктове за тестване за Covid-19 настояват от Българския 

лекарски съюз. В тях пациентите ще се изпращат при съмнение за зараза с вируса. 

Целта е специалните кабинети, в които се вземат пробите, да са извън болничните 

заведения. 

Разкриването на подобни кабинети ще облекчи работата на общопрактикуващите лекари 

и няма да създава опасност за останалите пациенти, особено през есенно-зимния сезон, 

когато се очаква пик и на други вирусни заболявания със сходни на Covid симптоми, каза 

зам.-председателят на БЛС доктор Николай Брънзалов: 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101310565/bls-nastoava-za-speshni-punktove-za-testvane-na-covid-19
https://bnr.bg/horizont/post/101310565/bls-nastoava-za-speshni-punktove-za-testvane-na-covid-19
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"Изключително целесъобразно в заетите пунктове, защото фибрилни пациенти, процент 

от тях носители и заразоотделящи вируса пациенти, след като започнат да посещават 

лечебните заведения, определено ще има пик". 

В писмен отговор до БНР от Министерството на здравеопазването съобщават, че не е 

необходимо създаването на спешни пунктове за Covid-19. На тези граждани в момента 

не се налага да чакат заедно с хронично болни лица пред лекарски кабинети. 

Ако бъдат разкрити спешни пунктове, от БЛС настояват финансирането на PCR 

тестовете на здравноосигурените пациенти да не бъде за сметка на НЗОК, тъй като при 

гласуването на бюджета ѝ средства за Covid-19 не са били предвидени. 

 

www.cross.bg, 15.07.2020 г.  

https://www.cross.bg/lechenie-bulgariya-lekarstvo-1637739.html#.Xw8_pigzbcs 

 

България закупи руския препарат за лечение на COVID-19 Авифавир 

 

Няколко страни от Латинска Америка, Саудитска Арабия и България включително 

закупиха руското лекарство за лечение на COVID-19 Avifavir, заяви ръководителят на 

Руския фонд за директни инвестиции (RDIF) Кирил Дмитриев. 

На 29 май Avifavir, произведен от РФПИ и "Химрар" получи свидетелството за 

регистрация на Министерството на здравеопазването и се превърна в първото лекарство 

в света срещу коронавирус, съдържащо активната съставка фавипиравир. 

На 3 юни той е включен в списъка с методическите препоръки за профилактика, 

диагностика и лечение на новата инфекция: той доказа своята ефективност при клинични 

изпитвания и блокира механизмите за възпроизвеждане на коронавирус. 

Авифавир се купува не само от съседите на Русия - Беларус и Казахстан, но и от 

Колумбия, Бразилия, България, Мексико, Саудитска Арабия, Перу и много други. 

Повече от 50 държави изпратиха оферти за закупуване на препарата ", написа Дмитриев 

в колона за Newsweek. 

 

www.banker.bg, 15.07.2020 г.  

https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/kabinetut-upulnomoshti-ek-da-

skliuchva-dogovori-za-vaksina-sreshtu-covid-19 

 

Кабинетът упълномощи ЕК да сключва договори за ваксина срещу COVID-19 

 

Министерският съвет одобри Споразумение, с което Европейската комисия се 

упълномощава да сключи от името на участващите държави-членки, предварителни 

споразумения с производители на ваксини за покупка на ваксини за целите на борбата с 

пандемията от COVID-19, при условията на последваща ратификация. 

Включилите се в Споразумението държави-членки ще придобият възможността на 

следващ етап да закупят дози ваксини от производителите на базата на предварителните 

споразумения за покупко-продажби. Инициативата на Европейската комисия цели за 

държавите-членки (в т.ч. и България) да се създадат условия за осигуряване на 

антивирусни ваксини за борба с пандемията от COVID-19. Политиките за ваксинация 

остават по преценка на държавите-членки. 

България ще се счита за страна по споразумението след неговата ратификация от 

Народното събрание. 

Европейската комисия представи стратегия за ускоряване на разработването, 

производството и въвеждането на ваксини срещу COVID-19. Ще бъдат подкрепени 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/lechenie-bulgariya-lekarstvo-1637739.html#.Xw8_pigzbcs
http://www.banker.bg/
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/kabinetut-upulnomoshti-ek-da-skliuchva-dogovori-za-vaksina-sreshtu-covid-19
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/kabinetut-upulnomoshti-ek-da-skliuchva-dogovori-za-vaksina-sreshtu-covid-19
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усилията на производители за разработване и осигуряването на ефективни ваксини в 

срок от 12 до 18 месеца, ако не и по-рано. 

За да подкрепи фармацевтичните компании за бързото разработване и производство на 

ваксина срещу коронавируса, Европейската комисия (ЕК) ще сключи споразумения с 

отделни производители на ваксини от името на държавите членки. 

Средствата ще бъдат осигурени чрез Инструмента за спешна подкрепа, чийто бюджет е 

2,7 милиарда евро. Допълнителна подкрепа ще бъде предоставена чрез заеми от 

Европейската инвестиционна банка. 

В замяна на правото да закупи определен брой ваксини в даден срок, ЕК ще финансира 

част от първоначалните разходи на производителите на ваксини. Това ще стане под 

формата на предварителни споразумения за закупуване. Предоставеното финансиране 

ще се смята за авансово плащане за ваксините, които в действителност ще бъдат 

закупени от държавите от ЕС. 

EК и ЕИБ вече предоставиха 75 млн. евро на германската биофармацевтична компания 

CureVac за ваксина срещу коронавирус, базирана на информационна рибонуклеинова 

киселина (иРНК). 

При избора на ваксини, които да бъдат финансирани от ЕК, ще се вземат предвид 

няколко критерия: обоснованост на използвания научен подход и технология, бързина 

на изпълнението в необходимия мащаб, разходи, споделяне на риска, отговорност, 

обхват на различните технологии, контакт на ранен етап с регулаторните органи на ЕС, 

световна солидарност и капацитет за доставки чрез развитие на производствен капацитет 

в рамките на ЕС. 

 

 
16.07.2020 г., с. 5 

 

И зъболекарите ще кандидатстват за помощ по схемата 60/40 

 

Работодателите вече могат да подават документи за държавна помощ, за запазване на 

работата на служителите си по новия дизайн на мярката 60/40. Според новия дизайн 

обхватът на фирмите, които могат да се възползват от нея, е разширен. Ще могат да се 

възползват лекари по дентална медицина и други дейности по хуманно здравеопазване, 

като например кръвни банки и тъканни банки. В сектор 

„Здравеопазване“ всички, които нямат договор с осигурителната каса, ще могат да 

кандидатстват за компенсации, ако отговарят на условията. Новият обхват включва и 

различни учебни центрове в сектор „Образование“. Мярката е удължена до 30 септември 

2020 г. Компенсации ще се получават за до три месеца - юли, август и септември, в 

размер на 60% от осигурителния доход за май 2020г. и 60% от дължимите от 

работодателя осигурителни вноски. Отпада изискването работодателите да са платили 

данъци и осигуровки за 2020 г., но има условие да са ги декларирали като дължими. 

Фирмите трябва да докажат спад на приходите с 20% спрямо същия период през 2019 г. 

и да нямат задължения към 1 януари 2020 г. Очаква се с новия вариант на мярката около 

300 000 души да запазят доходите си. В предходните три месеца над 160 000 работници 

останаха на работните си места. Изплатените средства по 60/40до момента са над 153 

млн. лв. на 20 225 фирми. 

За новия дизайн работодателите могат да подават заявления в съответните Бюра по 

труда, чрез лицензиран пощенски оператор и електронно чрез Системата за сигурно 

електронно връчване /ССЕВ/. Ако работодателят има повече обекти в различни населени 

места, може да подаде общо заявление в Бюрото по труда, на чиято територия се намира 

поне един такъв. 
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Междувременно стана ясно, че 70 фирми, кандидатствали по схемата 60/40 са подадени 

от НОИ до Главна инспекция по труда. Това съобщиха за „Телеграф Медиа“ от 

Националния осигурителен институт. Съмненията са свързани с два вида злоупотреби. 

Първата е, че осигурителите не са изпълнили условието да запазят заетостта на 

работниците, за които получават помощ. Вторият вид нарушение е точно обратното - 

оставят на работа служители си, а пък декларират съкращения. 

 

 
16.07.2020 г., с. 12 

 

България се стопява до 2,62 млн. души в началото на XXII век 

 

България ще изгуби над половината от населението си до 2100 г., сочи проучване на 

Института за здравни показатели и оценки към Вашингтонския университет, 

публикувано в сп. „Лансет". Изследването вещае драматичен сценарий за България, 

според който от 7,5 млн. души през 2017 г. населението ще се свие до 2,62 млн. към 2100 

г. 

Изследователите очакват населението на планетата да достигне 9,7 млрд. души около 

2064 г., след което ще започне да намалява до 8,79 млрд. до края на столетието. Това ще 

се дължи на малкото новородени деца. Очакванията са страните да застареят драматично 

и броят на 80-годишните да е колкото на бебетата. 

Населението на някои страни като Япония, Испания, Португалия, Южна Корея и 

Тайланд ще се свие с изумителните 50%. Италия също очаква драматичен спад - от 61 

млн. души сега на 28 млн. до края на века. 

Индия ще бъде най-населена-та страна в света през 2100 г. с 1,09 млрд. души. На второ 

място ще бъде Нигерия с 791 млн. души. Африканската страна се очаква да бъде и една 

от най-богатите по това време. На трето място ще бъде Китай, който ще загуби около 

50% от хората си и те ще са 732 млн. към 2100 г. 

„Ако тези прогнози са дори наполовина верни, миграцията ще стане необходимост за 

всички страни, не опция. За да бъдем успешни, имаме нужда от фундаментално 

преосмисляне на глобалната политика, казва проф. Ибрахим Абубакар от Кралския 

колеж в Лондон. (24 часа) 

 

 

 


